

目录 Contents



P8~9
财经要闻



金融 IC 卡 起 航

P10~53

特别关注

专题

- 11 大力推广金融 IC 卡应用，促进银行卡产业健康发展**
——专访中国人民银行行长助理李东荣 周明
- 17 坚持自主创新，加快银行卡芯片化进程**
——国家金卡工程 2009 年度报告摘登 张琪
- 22 顺势而为、积极准备，为金融 IC 卡应用全面发展
做出新贡献——银联标准 IC 卡工作简介** 刘风军
- 25 新需求，“芯”满足** 崔艳红
- 28 银行 IC 卡秀**
- 32 星星之火可以燎原** 周少晨
- 34 建立安全高效、优质便利的世博会金融服务体系**
——访中国人民银行上海总部金融服务二部副主任姜威
崔艳红
- 37 金融 IC 卡赋予鄞州银行力量** 檀晓阳
- 41 宁波中行多应用金融 IC 卡发展状况分析**
- 44 宁波市民卡：认清现实 实现突破** 葛颖萍
- 46 百舸争流竞千帆 乘风破浪正远航**
——广东省金融 IC 卡应用推广全面启动 张艳
- 49 福建省银行 IC 卡业务现状分析及建议** 姚祖明
- 52 福建农行校园“一卡通”应用浅析** 林伟民



业务平台

P10 P80

管理

54 我国金融 IC 卡发展现状探究

郑洁

58 浅谈银行 IC 卡业务

杨曦

策略

60 大力推广芯片银行卡的对策与建议

高鹤等

电子支付

62 基于 NFC 技术的手机移动支付模式探索

黄声国 吴蕃 史大鹏

国际金融

66 银行卡全球“换芯”

张晨

70 境外 EMV 迁移的发展动态

姚存祥

精品视窗

74 通过手指实现的高度安全认证

——全球最领先的手指静脉识别技术介绍

75 EMV 迁移中的东信和平金融 IC 卡

闻易 邱兰

76 电话支付引领支付新潮流

赖月林 詹韦韦

77 百富 POS 产品在宁波市民卡中的应用

戴光莱 孙力

产业资讯

78 工行推出湖北省首张银联标准芯片卡 等

CONTENTS

Economic News

8 PBOC issued The General Situation of the Payment System in the Second Quarter of 2010, etc.

Special Report

Topic

11 Vigorously popularizing the financial IC card applications and promoting the healthy development of bankcard industry

17 Keep to independent innovation and speed up the process of bankcard adopting chips technology

22 Ride the waves and prepare actively in order to make new contributions to the comprehensive development of the financial IC card applications

25 New wants, chip meets

28 Banking IC card Show

32 A single spark can start a prairie fire

34 Establish the safe and efficient, high quality and convenient financial service system of Shanghai world expo

37 Financial IC card gave strength to Yinzhou Bank

41 Multi-application development of the financial IC card of Ningbo branch of BOC

44 Ningbo citizen card: clearly recognize the reality and achieve a breakthrough

46 Fully start the application development of financial IC card in Guangdong province

49 Analysis and suggestions on banking IC card business in Fujian province

52 Brief analysis on application of the campus all-purpose IC card of Fujian branch of ABC

Business Platform

Management

54 Exploration on the current development situation of the financial IC card in China

58 Brief discussion on the current development situation of banking IC card

Strategy

60 Countermeasures and suggestions of vigorously promoting the chip cards

Electronic Payment

62 Exploration on NFC-based technology of mobile phone payment model

International Finance

66 Bankcard adopting chips in the world

70 Development trends of EMV migration overseas

Enterprise Exhibition

74 Achieve a high degree of safety certification by finger

75 Financial IC card issued by Eastcompeace in the process of EMV migration

76 Telephone payment is leading the new trend

77 Application of Pax's POS products in Ningbo citizen card

Industrial Information

78 ICBC launched the first CUP standard chip card in Hubei province, etc.